
 

 
 

FM 2017/162 
Nuuk, 16.05.2017 

Iddimanngiiu Bianco 
 

 
 

               d opfordrer Færøernes Landsstyre, Naalakkersuisut i 

Grønland og Islands Regering, om at udarbejde en redegørelse til præ-
                             d i 2018, hvori det beskrives, hvordan der 

hensigtsmæssigt kan etableres vestnordiske efterskoler i hhv. Grøn-
                                   –      rige.  

(Delegationsformand Lars-Emil Johansen)  

 
Indledningsvis ønsker jeg at takke delegationsformand for Vestnordisk Råd Lars Emil Johansen 

for opfordringen. 

 

Inuit Ataqatigiit finder oprettelsen af vestnordisk efterskole/efterskoler som værende interes-

sant. Jeg vil ikke tage helt fejl, når jeg siger, at vi skal dele mere sammen med Færøerne, Is-

land og vor land. 

 

Selvom efterskoleordningen ikke kører som de vi her har erfaringer med, er det ønskeligt at vi 

i fremtiden vil have mulighed for at tage på efterskoleophold i vort naboland. Selv om vi har 

sproglige forskelligheder er det sikkert at vi vil få gavnlige resultater ved sådanne udvekslin-

ger. 

 

Det er interessant at de erfaringer som Færøerne og vort land har omkring efterskoler videre-

udvikles. Vi skal glæde os over, at dette mål ønskes opnået gennem et vestnordisk samarbej-

de. 

 

Det er ønskeligt at vi ø-samfund  benytter udvekslinger i større grad end nu, derfor er udveks-

lingsprogrammer for unge et oplagt mulighed. Et tættere samarbejde gennem efterskolepro-

grammer er et oplagt mulighed at benytte for et tættere samarbejde. 

 

Det er rigtigt at man som ung kan udvikle sig gennem en efterskoleophold, dette er et af de 

første skridt for at kunne tage mere vare på sig selv, hvor man tager et stort skridt som et ung 

menneske, ved at man rejser væk fra forældre. Vi mener at man har sat en god aldersgruppe 

som målgruppe, nemlig en mulighed for 14 – 17 årige. 

 

Derfor følger vi sagen med spænding. Vi håber at der kommer en god redegørelse. 


